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Omslag voorkant: het oude clubhuis, 1902 - 1938. 
Omslag achterkant: het huidige clubhuis dat in 1939 werd gebouwd. 
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Voorwoord 

Honderd jaar Oranje Tennis Club 

Bestaan gezelligheid en heri nneringen bij de 
gratie va n het fei t dat je iets met elkaar 
deelt of sa men gedaa n hebt? 
Is daarom de Oranje Ten nis Club de vereni 
gi ng geworden zoals zij die in haar honderd 
ste levensjaar is? 
Of is het ons clubhuis dat het binde nd ele
ment in de verenigi ng vormt? 

Terug kijken naar het verleden, naar foto's, 
naa r de geschiedenis, naar de wedstrij den en 
naar de vele festiviteiten doet ons realiseren 
hoeveel wij si nds onze prille jeugd beleefd 
hebben . 

Dit prachtige Lust ru mboek is bedoeld om 
voor U die spa nnende momenten op en naast 
de baan te doen herleven. En wellicht zal U 
met weemoed terugdenken aa n de tijd dat U 
actief lid was va n de Ora nje Te nnis Club. 

De afgelopen eeuw heeft de Oranje Tennis 
Club getoo nd zich met het nodige elan aan 
zeer uiteenlope nde omstandigheden aan te 
kun nen passen. 
Ik wens ons allen als Oranje T.e. toe dat haar 
bijzondere karakter - waarbij het tennisspel 
en plezier nadrukkelij k op de voorgrond 
staan - de komende honderd jaar behouden 
zal blijven. 
Zo'n OTC is een "OTC voor Eeuwig". 

Frans Engelenburg, 
voorzitter arc 

door Frans Engelenburg 
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Inleiding 

De Oranje Tennis Club bestaat honderd jaar, 
en daar hoort een boek bij. 
De redactiecommissie bestond uit productie
leider en schrijver Fred Nijkerk, Mieke Nijkerk 
en ondergeteke nde als hoofdredacteur. Fred 
Nij kerk selecteerde tevens de foto's, voorzag 
ze van onderschriften, zorgde voor de lay-out 
en, gelooft u mij, dat is een heel karwei. De 
medewerking van Maria Fetter, Sonia 
Rishworth, (ees Jan Asselbergs, Hans van 
den 8roeke en Lucie Douwes Dekker werd ook 
op grote prijs gesteld. 

Aangezien dit het eerste en voorlopig het 
laatste serieuze boekwerk zou zijn dat de 
club zou uitgeven, werd besloten een poging 
te wagen een geschiedenisboek te maken, 
opgeluisterd met zoveel foto's en plaatjes als 
het budget toeliet. 
Gelukkig vonden we ee n hoofdsponsor, Nota
riskantoor Verdoes Kleijn en een aantal 
adverteerders, die de financiering mede 
mogelijk maakten. 

Het is geen boek geworden voor de vakantie
stranden, maa r wellicht wel geschikt om met 
een hink-stap-sprong door de tijd te gaan. Of 
een willekeurig jaar te pakken, en met 
behulp van de gebeurtenissen uit zo'n jaar de 
eigen herinneringen aan die voorbije periode 
weer eens boven te halen. 

De taken werden verdeeld, en aan ondergete
kende de eer om het verslag van de eeuw 
samen te stellen. Deze opgave leek haast 
ondoen lijk, ware het niet dat de heer Pool, 
bestuurslid uit de vooroorlogse jaren, over de 
eerste vijftig jaar een subliem verhaal had 

door Theo Bollerman 

opgesteld, dat als degelijke basis kon dienen . 
Soortgelijke samenvatti ngen van ereleden 
Theo van der Spil en Roelie Sikkens hebben 
eveneens onschatbare waarde bewezen. Om 
de laatste decennia samen te vatten werden 
de jaarverslagen, herinneringen en de kran
tjes benut. 
Ondergetekende is dus feitelijk grotendeels 
plagiant, maar hoopt door deze toelichting 
eer te doen toekomen waa r deze thuis hoort, 
namelijk bij de vele voorgaande secretarissen 
en scribenten . 
Toegevoegde informatie werd gehaald uit de 
archieven van de club, de sportbladen uit het 
begin van deze eeuw, het archief van het 
Nederlands Tennis Historisch Genootschap en 
met name dat van diens secretaris Rob 
Peperkamp, en ook de tennisbibliotheek van 
ondergetekende. 
De resea rch va n Mieke Nijkerk was fantas
tisch, evena ls haar werk om uit de foto
albums van oudleden het juiste illustratie
materiaal te selecteren. 
Het moeilijkst om op papier te stellen waren 
de laatste twi ntig ja ren; zoveel is er gebeurd, 
zoveel kleinere veranderingen vonden plaats, 
dat het moeilijk is om uit al die gebeurtenis
sen de hoofdlijnen te onderscheiden. 
Daarbij komt, dat een club door de mensen 
gemaakt wordt; naarmate de club groeide, 
hebben steeds meer mensen invloed op het 
clubleven uitgeoefend. Je zou aan alle 
O.T.C.ers in hart en nieren wel een biogra
fietje willen wijden. Maar ja, dat kan nu een
maal niet. Het aanbieden van excuses, dat 
menigeen niet de tekst heeft gekregen die 
deze eigenlijk verdient, is het enige wat 
mogelijk is. 
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Beschi!,kClHle op het verl!oekschrift van he t bes t uur de r 

v e re~nie;ine 

~O ranJe Golf Club ~, 

r,cvezt _gd te 

' s GRAVElIlIAGJi:, 

tel· bekoming va.n cl·kenning, van deze voor minder dan dertig jaren 

aangegane vereeniging door goedkeuring van hare du.tu·bij overgelegde 

~Iatuten; 

Gcle~ 011 de \'OOI'Sehrinoll der wet VIIIl :i2 Apl·il H~,,& (1l'1aa.l8bllUl 

11". :12) in het IIlgemeell ell op art. (i, tweede lid , dier wet in het 

bijzonder; 

Op de voonlraeht van Onzen Minister van J ustitie van den 

7.4 Juli 1901 i tl tl ,late Afdeeling B, No. I/I 

Hebben goedgtyond!lD. !lD. verstaa.n: 

de ove r e ,; leedo s t a t uten van de v ereenieine 

~ O rallJe Golf Club ~, 

r,eve s t ir;d te 

• s GRAVElHIAGR. , 

goed Ie. kcul"l)n, en deu) ,·erceniging miMien te erkennen. 

Onze MlIl.gler ,.a:t'tille IS bel ,ISI met deulhocrmg vun dit b('~IU!1 

((-/~rU ,'I" ,N ~-d IOul 

Rest mlJ u, waarde lezer, in herinnering te 
brengen dat in geschiedenisboeken altijd te 
veel namen en feiten staan , en aan deze tra
ditie hebben we ons maar gehouden . 

[Get.1 \V[LHt~L~Il~A. 

Moge de Oranje Tennis Club over honderd 
jaar nog net zo'n fijne club zijn als nu, 

Theo Bollerman, april 1999. 



 

Het verslag van de eeuw 

1899 

Een historisch jaar: 1899! De Orange Golf 
Club wordt geboren . 
Op 25 april 1899 werd ten huize van 
Reverend Herbert Ratford de club opgericht, 
die we heden ten dage kennen als de Oranje 
Tennis Club, maar die in het prille begin de 
Orange Golf Club heette. Er was nog een club 
met een soortgelijke naam. In Amerika was 
de Orange Tennis Club een toonaangevende 
vereniging, die in 1881 behoorde tot één 
van de "founding members" van de 
Amerikaanse Tennis Bond. Zo belangrijk als 
onze naamgenoot zouden wij nooit worden. 
Maar wie had op die gedenkwaardige dag 
kunnen bevroeden, dat de Oranje Tennis Club 
honderd jaar later nog een bloeiende vereni
ging zou zijn met als voornaamste kritiek, 
dat er toch wel erg veel voor de leden geor
ganiseerd wordt? 

Het blad "Nederlandsche Sport" van 29 april 
1899 vermeldde: 
"Voor eenige dagen is te 's Gravenhage 
opgericht de Orange Golf Club. Het provisio
neel bestuur dezer nieuwe dub is sa menge
steld uit Mr Randebrock, president; Jhr. de 
Brauw, secretaris; Mr Helsdon Rix, penning
meester; Mr Kleijn, Freule Marguerite van 
Brienen, Rev. Herbert Ratford en Jh r. Hooft, 
commissarissen . De links, die ingericht zul
len worden door den bekenden golfprofes
sional John Dunn, zullen gelegen zijn te 
Scheveningen achter het Oranje Hotel, ter
wijl in dat Hotel kleedkamers beschikbaar 
zullen zijn. 
Het plan is geopperd door den gerant van 
het Oranje Hotel en heeft dadelijk een gun
stig onthaal gevonden." 

door Theo Bollerman 

Al snel, voor 23 september 1899, werd een 
handicap match uitgeschreven. De entrance 
fee voor non-members bedroeg f 2,50, aldus 
de Honorary Secretary Jhr. V. de Brauw in het 
blad Nederla ndsche Sport. 

Het oprichtingsbestuur bestaat, zoals te ver
wachten in die tijd, uit leden van bekende 
en gerenommeerde families. Zo had het 
geslacht Van Brienen van Groote Lindt van 
1749 tot 1939 het landgoed Clingendael in 

Baronness€ van Brienen - Jreule Doisy' - was mede
oprichtster van de OGC; zij reikt hier de hoofdprijs 
uit op het WW-tournooi van 1909. 

bezit. Freule Margueri te (in de wandelgan
gen freu le Daisy, zij was Engelse van geboor
te) was de laatste Baronesse Van Brienen; zij 
liet in 1896 de befaamde Japanse tuin op 
het landgoed aanleggen. 
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Het huidige Hotel des Indes was oorspronke
lijk het stads huis van de Van Brienens. 
In hetzelfde blad Nederlandsche Sport tref
fen we enige regels boven "ons" bericht de 
mededeling aan, dat "eene Lawn Tennisbond 
is opgericht door een ige heere n uit 
Rotterdam, den Haag, Utrecht. Leiden en 
Haarle m. De eerste Algemeene vergadering 
zal plaatsvinden op 27 mei te Amsterdam". 
Het was een vruchtbare week voor de ten
nissport in Nederla nd! 

Het Oranje Hotel, i 
bakermat van 

OGc/orc. 
Prentbriefkaart 

uit 1901. 

Tennis was in 1899 al behoorlijk doorge
drongen tot de hogere standen. Het spel 
kwam in korte tijd tot grote populariteit. 
deels omdat het jonge mannen en vrouwen 
op een ongedwongen wijze bij elkaar wist te 
brengen . In 1874 patenteerde Majoor 
Wingfield een spel dat hij "sfairisti ke" 
noemde. Het spel werd aangeleverd in een 
grote houten kist met spelregels, rackets, 
ballen, een net en netpalen. Op een grasveld 
kon men een net van 1.50 meter hoogte 
opzetten, en met opgerolde lijnen kon er 
een zandlopervormige baan worden uitgezet. 
Aanvankelij k was het de bedoeling om de bal 

"1~ 

naar elkaar op te wippen, te vergelijken met 
het hedendaagse camping badminton . 
Maar al snel merkte men dat de competitie
ve elementen de overhand kregen. De spel
regels werden vera nderd door de M.e.e., de 
in London gevestigde nationale cricketclub. 
De baan werd rechthoekig en het net werd 
verlaagd. De telling en de naamgeving wer
den overgenomen van het eeuwenoude ten
nis, dat in Nederland bekend stond als kaat
sen (O.T.e. lid Cees de Bandt heeft hier een 

Sch,ve"i"g,~ 

f{old d'On.l\je 

boek over geschreven; in dit jubileumboek 
treft u dan ook een bijdrage van zijn hand 
hierover aan). 
Wist u dat de Nederlanders in de gouden 
eeuw de toon aangaven op het gebied van 
rackets maken? Sterker nog, het woord 
"racket" is van Nederlandse origine: het is 
een re-ketser, een hulpmiddel om terug te 
slaan . De Engelse n die dat woord hoorden 
beg repen de "s" niet en vereenvoudigden 
het tot de huidige vo rm. Zij verbasterden 
ook het woord "kaatsdarmen", de uitvinding 
om met scha pendarmen betere racketsnaren 
te maken. De Engelsen maakten er catgut 



 

van, maar nooit heeft een kat zijn leven 
gegeven om te dienen als bespanning. Maar 
terzake, terug naar het laatste kwart van de 
19de eeuw. 

In 1877 werd het eerste lawn tennis toer
. nooi georganiseerd door de All England 
Croquet Club (1868), dat wij nu nog steeds 
kennen als "Wimbledon". De eerste 
Wimbledonkampioen was de heer Spencer 
Gore; in de jaren tachtig wordt het toernooi 
beheerst door de gebroeders Renshawen 
Lawford. Hoe goed waren zij? Vermoedelijk 
zouden ze niet ;n ons negende team mogen 
meespelen, wat wij hen overigens niet kwa
lijk zullen nemen. Slagen als de smash en de 
half-volley moesten nog uitgevonden wor
den. Het tennisspel stond nog maar in de 
kinderschoenen. 

Op dit moment is het nog niet duidelijk wan
neer lawn tennis voor het eerst in Nederland 
terecht kwam. In de tachtiger jaren ontston
den er vele kleine clubjes, vaak van nog 
geen vijftien leden, die op een geschikt 
landje een baan mochten uitzetten. 
De Gorinchemse club Ready claimt de eerste 
te zijn, in 1882, maar sommige historici 
betwijfelen of de hedendaagse verenigi ng 
een rechtstreekse "afstammeling" van het 
originele 19de eeuwse clubje is. Zeker is, dat 
in Den Haag in de tachtiger jaren diverse 
van die kleine clubjes op hun eigen baan 
met "raketten" in de weer zijn. Zo bespeelde 
de club Fradama op de Bataaf al geruime tijd 
een grasbaan, toen deze boerderij in 1889 
overging in de handen van de 's
Gravenhaagsche Melkinrichting. Leimonias, 
de club die zeer grote invloed zou gaan uit
oefenen op het tennis in Nederland, huurde 
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daar in dat jaar een baan. In 1888 opgericht 
en aanvankelijk spelend op een grasbaan bij 
huize Meerdervoort kwam deze vereniging 
vervolgens terecht in de duinen op de plaats 
waa r later Hotel de Witte Brug werd 
gebo uwd (tegenover het huidige 
Madurodam). 
Van 1900 tot 1938 bespeelde Leimonias het 
terrein, dat nu de METS banen heet, om 
daarna te verhuize n naar Klein Zwitserland. 

Andere clubs uit die vroege periode zijn 
ondermeer de Haa rlemse Lawn Tennis Club 
uit 1885, de Anglo Dutch Lawn Tennis Club 
uit 1886 (later het Rotterdamse Victoria), de 
Enschedese Lawn Ten nis Club uit 1897, de 
Hilversumsche Lawn Tennis Club uit 1895. 
De oude glorieuze voetbalverenigingen wor
den ook alle in die tijd opgericht. Het is dus 
een periode, waarin spo rt een min of meer 
erkende positie in gaat nemen in het dage
lij kse leven van de gegoede burgerij en de 
hogere standen . Hoewel, erkende posi
tie .. . menig goede speler bediende zich van 
een schuilnaam, want het was beslist nog 
"not done" om als sporter in de krant te 
komen. Nog in 1907 kon je, in een verslag 
over de Internationale Wedstrijden van 
Festina in het blad De Revue der Sporten , 
namen va n deelnemers tegenkomen als de 
heren St. Eady en Service. 

De tennis historicus Rob Peperkamp schrijft: 
"De O.T. e. behoort tot het eerbiedwaardige 
gezelschap va n de eerbiedwaardige "oudjes" 
binnen de K.N.L.T.B. en is dus voor eeuwig 
exclusief: dat gezelschap van amper 20 clubs 
kan immers niet meer groeien!" 

En daa rmee zijn we weer aangeland bij de 
Oranje Tennis Club, geboren als golfclub. Dit 
laatste is even slikken voor de ware tennis-

liefhebber, maar aan de andere kant van het 
Kanaal ontpopte menig croquetclub zich ook 
pas later als oprechte tennisclub .. . nietwaa r, 
All England Lawn Tennis Club op Wimbledon? 

1900 

Het terrein waarop gegolfd zou gaan worden, 
was eigendom van de Staat , maar deze kon 
geen toestemming verlenen voor de vesti
ging zo nder medewerking van 
Hoogheemraadschap Delfland, dat over de 
veiligheid van deze duinenreeks te waken 
had. Het officiële verlof kwam pas af in sep
tember 1900, maar al een jaar eerder werd 
inofficieel gespeeld. 
Tot 1902 diende het Oranje Hotel als club
huis en pas in 1902 werd een eigen clubhui s 
gebouwd. Wanneer we ons huidige clubhuis 
inlopen, zien we te rechterzijde twee schil
derijen hangen waarop het fraaie houten 
clubhuis met torentje is afgebeeld. Een 
fraaie foto werd afgebeeld in de Sportkroniek 
va n 1902. 
In dat jaar telt de club 80 leden; de 
Sportkroniek meldt: "De wisselbeker va n de 
Oranje Golf Club werd achtereenvolgens 
gewonnen door de heren e.E.G. Leveson 
Gower, A. Kiehl en Rev. Herbert Ratford, ter
wijl de damesbeker in ha nden is van baro
nesse I. van Brienen. Het "record of the 
green" werd gemaa kt door Earl Granville, die 
de 9 holes rondkwam in 40 slagen." 

SPALDING'S 

Complete Tennis Sets. 



 

Het Oranje Hotel bevond zich op de plaats 
waar nu de drie geelkleurige Oranje Flats 
staan, aan de noordzijde va n de boulevard. 
Het prestigieuze Oranje Hotel werd gebouwd 
van 1872 tot 1873 in "eclectische stijl" door 
architect Van Oudshoorn, die ook het 
Amsterdamse Amstelhotel ontwierp; aan de 
bouleva rd lag de Oranje Galerij, die tot voor 
het Palace Hotel liep. Tijdens het fin de siè
cle werd het Oranje Hotel het Hof der Hoven 
genoemd, het deftigste hotel van de bad
plaats, pleisterplaats va n vorsten en konin
gen. 
Op een luchtfoto van de K.L.M . uit 1923 zien 
we geheel linksboven de tennisbanen van de 
Oranje Tennis Club, in het midden het hotel 
met de vi lla's en rechtsbove n de oorzaak va n 
de teloorgang van het golf en de opkomst 
van het tennis, het station met de spoor
weg. 
Het Oranje Hotel zo u in de tweede wereld
oorlog door een bominslag zo ontwricht wor
den, dat herbouw zinloos was. De Duitsers 
hadden de Oranje Galerij aan de boulevard 
afgebroken en vervangen door een vier 
meter hoge betonnen muur, net zo één als 

Het Clubhuis uit 1902. 
': .. waarop het fraaie hou
ten clubhuis met torentje is 
afgebeeld ... " 

we die later hebben leren kennen als de 
Berlijnse muur. Misschien dezelfde ontwer
per? 

Zover was het allemaal nog niet in 1900. 
Terwijl de Amerikaan Dwight Davi s een reus
achtige bokaal ter beschikking stelde voor 
een jaarlijks toernooi tussen de sterkste ten
nislanden Amerika en Engeland, moest de 
Oranje eerst nog tal va n formele hindernis
sen uit de weg ruimen alvorens zich te con
centreren op sportprestaties. 

1901 

In dat eerste jaar van de twintigste eeuw 
we rden de statuten opgemaakt en ter 
koninklijke goedkeuring ingediend; tweeta
lig (Nederlands en Engels), mede om de vele 
internationa le leden te gerieven . Pas in 1901 
op 24 ju li we rd de koninklijke bewilliging 
verkregen . Op 22 augustus 1900 dienden 
President en Secretaris een verzoek bij 
Delfla nd in om een houten clubgebouw va n 
8 bij 10 meter te plaatsen en om een 
bestraat voetpad naar de Gevers Deynootweg 
te mogen aan legge n. "Verlof' hiertoe werd 
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op 20 september 1900 verleend op voor
waarde dat: 
a. de werken op last van Delfland zouden 

worden opgeruimd, zonder enige aan
spraak op vergoeding te kunnen maken 

b. mitsdien het verlof tot wederopzegging 
werd verleend 

c. voor het te stichten clubgebouw de duin
top niet verder mocht worden afgegraven 
dan 1,50 meter beneden het huidige 
maaiveld en het vrijgekomen zand zou 
worden gebruikt voor het 1 meter brede 
te bestraten voetpad. 

Inmiddels was de toestemming van het Rijk 
nog steeds niet afgekomen . Toch ging het 
bestuur over tot het uitschrijven van een 
geld lening, grootf 7.000, -, verdeeld in 140 
obligaties van f 50,- . De rente bedroeg 4%. 
De lening zou binnen twintig jaar geheel 
worden afgelost. 

1902 - 1904 

Eindelijk kwam op 22 januari 1902 de offi
ciële toestemming binnen van het Ministerie 

1~ 

van Waterstaat, Handel en Nijverheid (afde
ling Landbouw). Vergunning werd verleend 
"aan de Oranje Golf Club om het golfspel uit 
te oefenen op een terrein te Scheveningen 
ten noorden van het Oranje Hotel, kadastraal 
bekend als 's-Gravenhage, sectie 0 no . 1730 
ged. en daarop te bouwen en te onderhou
den een houten gebouw van circa 155 m2 
voor clubhuisje, zulks tegen betaling van 
f 50,- per jaar te voldoen voor of op 1 febru 
ari ten kantore va n de Ontvanger der 
Registratie voor de gerechtelijke Acten te 's
Gravenhage.. . Op het terrein zullen geen 

': .. Qchter het clubhuis 
was een grasveldje, 
waar men al luierend 
kon genieten van het 
mooie duin land· 
schap .. . " 

gebouwen, werken of getimmerte worden 
gezet zonder toestemming va n de Staat". 

Alles was nu in kannen en kruiken, zodat 
men kon beginnen met de bouw. Het voet
pad werd zo nauw, dat twee fietsers elkaar 
bijna niet konden passeren zonder in het 
prikkeldraad te blijven steken. Later werd 
naast dit pad de welbekende villa Noordzee 
gebouwd. 

,... 

; 



 

" 

Het clubhuis was een laag witgeverfd 
gebouwtje met een rood dak en een torentje 
dat via een buitentrap bereikbaar was. 
Vanuit dit torentje ko n men de golfers in het 
uitgestrekte terrein volgen. Het clubhuis zelf 
bestond uit een lange zaal met een gezellig 
uitbouwtje. Vanuit deze zaal leidde een deur 
naar een veel te kleine dameskleedkamer; de 
veel ruimere herenkleedkamer was alleen van 
de buitenkant te bereiken . Een andere deur 
leidde vanuit de zaal naar de keuken en de 
woni ng van de groundsman, die de verdere 
ruimte in beslag nam. Achter het clubhuis 
was een grasveldje, waar men al luierend kon 
genieten va n het mooie duinlandschap. 

De golfclub voorzag in een belangrijke socia
le behoefte, met name vanwege de toevloed 
van diplomaten en am bassade personeel, om 
niet te spreken va n de hoogste ambtenaren 
van het Ministerie van Buitenlandse Zaken 
en hun bezoekers. Het Oranje Hotel was voor 
deze mensen al een belangrijke ontmoe
tingsplek en zo ging dat ook met de Oranje 
Golf Club. 
Uit het introductieboek blijkt hoeveel hoog
adellijke dames en heren en staatslieden de 
club bezochten . De eerste int roductie vond 
plaats op 30 juni 1899. De introducties wer
den meestal in het Frans, de diplomatieke 
voertaal, opgesteld . Een kleine greep uit de 
"erelijst", waaruit blijkt dat ook staatslie
den, grote leiders ui t het begin va n de eeuw, 
de Oranje met hun aanwezigheid hebben ver
eerd. De meest befaamde namen zijn die va n 
Balfour, Vo n Beth mann-Hollweg en 
Strese mann. 

Zo was Balfour in 1910 op de Oranje. Balfour 
was een groot tennisliefhebber en is de per
soon aan wie de popularisering va n de term 
"lawn tennis" wordt toegeschreven. Van hem 

o 
Tennis houding ca. 1916; 
tekening Willy Sluiter 

bestaat ee n beroemde foto waarop hij op het 
gras van Wimbledon gelegen een babbeltje 
maakt met de viervoudig Wimbledonkam
pioen Anthony Wilding (1910 tf m 1913). 
Fred Nijkerk licht toe: "Count James Arthur 
Balfour (1848-1930) was van 1902 tot 1906 
prime mi nister van Great Britain, en minis
ter van Buitenlandse Zaken van 1916 tot 
1922. De "Balfour-declaration" van 1917 
maakte de vestiging va n de Joden in 
Palestina mogelijk. 
Theobald von Bethmann-Hollweg (1856-
1921) was Rij kskanselier van het Keizerrijk 
Duitsland va n 1909-1917. Gustav 
Stresemann (1878-1929) was Minister van 
Buitenlandse Zaken va n Duitsland va n 1923 
tot 1929. Hij tekende voor Duitsland de 
Vredesverklaring met de geallieerden in 
1918; in 1926 verkreeg hij de Nobelprijs 
voor de vrede." 

En kijk eens verder naar de galerij van kan
didaatleden in de periode van 1909 tot 1912 
(zie facsimi le blz. 16): 
• Zijne excellentie Mavrocordato, minister 

va n Roemenië 
• Comte Della Torre d'Lavag na 
• Comte Sa llier de la Tour de Calvello 
• Lord Acton (Engelse Ambassade) 
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• Baron Gudenus (Oostenrijkse Ambassade) 
• Gravin Schimmelpenninck 
• Het echtpaar Lau Tseng-Tsiang, minister 

van China 
• De heer Zuintella de Sampaio (Portugese 

Ambassade) 
• Barones de Smeth van Alphen 
• De heer Regout, Minister van Waterstaat 
• Baronesse van Asbeck 
• Hussein Khan Akhter (Ambassade van 

Perzië) 
• Khalil Bey (Tunis) 
• Baron Forster (Hongarije) 
En niet te vergeten Prins Ourousoff, die in 
1910 van Anthony Wilding verloor op het 
toernooi dat in Den Haag gehouden werd 
door Leimonias en Park W.W. gezamenlijk! 
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Zo werden de notulen en andere bestuurs
stukken uit die tijd in het Frans opgesteld, 
een gewoo nte die tot in de twintiger jaren 
gehandhaafd zou blijven. 

Het belangrijkste thema van de dagelijkse 
gesprekken zal ongetwijfeld ook te maken 
hebben gehad met tal van diplomatieke ver
wikkelingen. Het was de tijd van de vele 
internationale bondgenootschappen, die 
enkele jaren later de wereld zouden mee
sleuren in de oorlog die meer doden zou kos
ten dan ooit tevoren. Duitsland wilde via 

MC,':Y m ~·"';r~-.j 
. '~ / België optrekken naar Frankrijk, maar omdat 

","~Á.~ ~ ~ 
./~.< .... ~~ Engeland nu eenmaal een verdrag had met 
é~/ België, raakte ook dit land betrokken. Het 

L _______ ~ ______ ~ ingewikkelde web van verdragen zorgde voor 

Het moge duidelijk zijn, dat de Oranje in die 
dagen bevolkt werd door een internationaal 
gezelschap. Waarover zouden de gesprekken 
zijn gegaan? Zeer waarschijnlijk converseer
de men in de taal der diplomatie, het Frans. 

een domino-effect, waardoor al in korte tijd 
gesproken kon worden va n een echte 
"wereldoorlog". 

Ongetwijfe ld vormde de Oranje een ideale 
omgeving voor politieke bespiegelingen . 



 

Het clubhuis in de duinen. 

Het enige nadeel van de club in die tijd was 
de afstand tot het Haagsche. Men kon het 
Gevers Deynootplein slechts met de tram 
vanuit het centrum van Den Haag bereiken. 
Auto's waren er al wel. maar erg schaars. 
Alleen rijken en zonderlingen bereden fiet
sen. Rijtuigen, getrokken door paarden, 
beheersten het verkeer. Alleen alom je gere
geld naar Scheveningen te begeven, moest 
je redelijk vermogend zijn. 

De Oranje was dus een mondaine en chique 
club, die heden ten dage als zeer elitair 
bestempeld zou worden. Hiermee werd een 
cultuur gevormd, die in de loop van de 
decennia de basis zou blijven vormen van 
het clubleven en die zelfs na de verhuizing 
naar het Benoordenhout nog lang merkbaar 
was. Maar ook al in de eerste vijftig jaren 

van deze eeuw werd grote waarde gehecht 
aan clubsamenhang en gezelligheid, zoals de 
verhalen onderschrijven. 

In 1902 trad de heer Randebrock als voorzit
ter af en werd opgevolgd door jonkheer W.H. 
Hooft, die deze functie 16 jaar zou vervul
len. Als secretaris werd hij opgevolgd door F. 
Martin Koch, consul van Zwitserland. 

Er lag inmiddels een grote dreiging op de 
loer. De plannen voor de aan leg van een 
elektrische trein naar Scheveningen namen 
vaste vormen aan. De spoorbaan zou een 
groot gedeelte van het golfterrein afsnijden. 
Het station zou enige tijd later aangelegd 
worden op de plaats waar nu het Europa 
Hotel gevestigd is (zie tek. blz. 37). 
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1905 - 1908 

De golfclub liep ernstig gevaar. Men hechtte 
erg aan het verkregen terrein en de eigen
heid van het clubhuis. De club zou in stand 
kunnen blijven door de tennissport in huis 
te halen . Aan het Rijk werd gevraagd een 
tennisbaan te mogen aanleggen. Op 10 juli 
1905 werd toestemming verkregen tot het 
aanleggen van een cementbaan. Deze 
bestond in 1930 nog steeds, maar was 
inmiddels gedegradeerd tot kinderbaan. 
In 1905 was een cementbaan "je van het". 
Iedereen speelde op dat soort banen, zo 
werden de kampioenschappen van Nederland 
in 1908 op de Bataaf op cementbanen ver
speeld . Er waren ook wel asfaltbanen, maar 
het nadeel was dat deze met warm weer 
zacht werden. 

Terwijl de Oranje nog golfde, betraden in 
1903 de eerste Nederlanders Wimbledon, 
zonder al te veel succes overigens. Het 
waren de twee Hagenaars A. Broese van 
Groenou en T.F. Vreede; daarmee vormden zij 
66,66% van het totaal aantal niet-Britten 
dat de strijd aanging! Die andere persoon 
was de Amerikaan Hobart. We moeten ons 

Bekende Nederlandsche deel
nemers aan het tournament 
van Leimonios. 
v.l.n.r. Prins OUroU550J, 
G.J. Scheurleer, 
A. Bro€s€ van Groenou. 



 

wel realiseren, dat een reisje uit Amerika al 
snel enige weken op een stoomboot bete
kende. 
Een reisje naar Scheveni nge n was daare nte
gen aanzien lij k vergemakkelijkt. Op zes 
augustus 1904 kwam de eerste elektrische 
tram aan op het Gevers Deynootplein ! Van 
daar af was het nog maa r vijf minuten lopen 
naar het Hotel en de Club. 

In 1905 werd dus voor het eerst op de Oranje 
getennist, maar het niveau was beslist niet 
al te hoog, zelfs naar t oe nmalige 
Nederlandse begrippen. Het internationale 
tennis kende daarentegen een contin ue 
progressie. De Austra liër Norman Brookes 
schreef historie door als eerste overzeese 
speler Wi mbledon te win nen . Met hem 
begint al iets te dagen van het moderne ten 
ni s, waa rbij vaart en precisie gecombineerd 
worden . 

6 Augustus 1904: 
de eerste dag van 
de electn'sche lijn 9. 

In 1905 verschijnt in Londen een standaa rd
werk met 400 instructiefoto's va n alle lawn 
tennis topspelers uit die periode. Het boek 
heet "G reat Lawn Tennis Players", geschre-

ven door George Beldam en P.A. Vaile. Deze 
laatste schrijft in zij n voorwoord dat de titel 
eigen lijk te hoog gegrepen is. In 1905 kan je 
nog niet spreke n van "great" players zoals 
bij golf of cricket, want de tennissport is 
nog volop in ontwikkeli ng en zal over 10 jaar 
technisch en tactisch een totaal ander beeld 
te zien geven. In ieder geval getuigt deze 
opmerki ng van helder inzicht. Maa r wat een 
mooie periode toch, als je als het ware zo'n 
prachtige nieuwe sport kunt gaan "ontdek
ken". Aandachtige bestudering van de foto's 
leert dat men gebruik maakte van een onge
kend aantal verkrampte en merkwaardige 
bewegingen om de bal te slaan. Vele soorten 
service waren in zwang, onderhands met 
diverse soorten effect en boven hands gesla
gen in de mattenkloppergreep of andere gre
pen die de ba l een vreemde twist konden 
geven. De eerste keer dat top Engelsen 
speelden tegen een Amerikaan met ee n 

reve rsed twist (de bal schiet net de andere 
kant op dan met de normale slice) konden 
deze geen return raken! 
Men ging bij de uitvoering van de slagen 
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nauwelijks door de knieën, men bukte zich. 
Een half-volley werd uitgevoerd met de 
"schep" recht naar beneden. De dames had
den het extra moeilijk met hun rokken tot 
aan de enkels, die elke snelle beweging 
belemmerden. 
De grootste spelers uit het begin van de 
twintigste eeuw waren de gebroeders 
Doherty, naar wie Slazenger één van zijn 
grootste succesmodellen vernoemde. De 
ra'ekets uit die tijd waren loodzwaar, en de 
handgreep was van hout. Met leer omwikkel
de grips werden pas toegepast in de tweede 
helft van de twintiger jaren. 

1909 - 1910 

Gedurende vier jaren kon men op de Oranje 
kiezen uit twee sporten, maar de laatste 
golfbal werd in 1909 geslagen. Vermoedelijk 
is voor 1911 nog een tweede tennisbaan 
aangelegd, westelijk van de eerste. Dit moet 
dan de later als baan 1 bekende baan zijn 
geweest, die tussen het clubhuis en de 
Gevers Deynootweg was gelegen. 

Straks gaan we om het 
kampioenschap spelen. 
Midden vooraan 
de 2 orC-toppers BeUa 
Schadee en Mosch Giel. 

Intussen waren de statuten gewijzigd. arti
kel 3 luidde nu: 
"Het doel der Vereeniging is gemeenschap
pelijke beoefening van het Golf- en 
Tennisspel". De golfsport moest om contract
technische redenen gehandhaafd blijven, 
gegolfd werd er niet meer. 

1911 

Het bestuur bleef ongewijzigd tot 1911 
onder leiding van Jhr. Hooft, die van 1902 
tot 1918 voorzitter was. In dat jaar trad F. 
Martin Koch af als secretaris en hij werd 
opgevolgd door de heer F.H.E. Guljé; de heer 
Vas Visser werd aan het bestuur toegevoegd. 
Jaarlijks werden geanimeerde clubwedstrij
den gehouden, waa rbij buitenstaanders mee 
konden spelen in het dubbelspel, mits geïn
troduceerd. De "Hooft-Cup" werd uitgeloofd 
door de voorzitter, een beker voor het heren
enkelspel. 

1912 
Over 1912 valt niet veel bijzonders te mel
den. De club speelde het tennisspel met 



 

Conciergejgroundsman Driessen plus echtgenote 
in Schevenings costuum. Foto uit ca. 1910. 

enthousias me, niet gehinderd door enige 
kenni s va n zaken . Apri l leverde geen bijzon
der mooi weer op . In de nachtelijke ochtend
uren van 16 april zonk de Titanic. Wie de 
met tien Osca rs beloonde film over deze 
ramp heeft gezien, heeft een aardig beeld 
kunnen krijgen va n de zeden en 
(kleding)gewoonten van de hoogste standen 
uit die tijd . 

1913 

In 1913 kwamen er twee nieuwe banen bij. 
Er was veel grondverzet nodig, omdat de 
banen on geveer twee meter beneden het 
maaiveld kwamen te liggen. Ze waren 
omringd door duinen, waardoo r ze beter 
tegen de wind wa ren beschut. De gro unds
man Driessen had na veel experimenteren 
een goed mengsel voor gravel gevonden 
(klei en duinzand). Een club als de Oranj e 
moest met zij n tijd mee. Men besluit tot de 
overgang naar gravel. Er zijn wel bezwaren: 
de kleur is te licht, het betekent meer werk, 
sproeien en rollen, en 's winters stuiven de 
banen vol duinzand, waardoor elk jaar nieu-

we klei moet worden aangebracht. Het is een 
kostbare geschiedenis, maar het bestuur 
zwicht onder de aandran g van de "jongeren". 
Zo heeft de club dan drie banen beneden 
maaiveld en een betonnen kinderbaan op 
maaiveldhoogte. 

In het internationale tennis vindt weer een 
doorbraak plaats als Mc Loughli n, the 
California Comet, als eerste Amerikaan 
Wimbledon wint. Daarmee is hij de eerste 
speler ter wereld, die met de zogenaamde 
western grip aa n de top komt. De western 
grip ontstond in het westen van de U. S.A., 
omdat men daar op verharde banen speelde 
in tegenstelling tot het spel op gras in 
Engeland en het ooste n van de States. 
Omdat de ballen in California door de harde 
ondergrond in de felle zon extra hoog 
opstuiterden, moesten de tennissers hun 
greep aanpassen zodat zij de bal op schou
derhoogte ko nden spelen . 

v.l.n.r., rondom: Mosch Giel, eerste dubkam· 
pioene, Theo Pafte (met hoed), van Heel sr., 
Annie Pool. Staande: de heer Pool. 
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aTC in dejaren 1915-1930. Staande - in tUgervel, met partner - en liggend in 
het duin, Mosch Giel. Met hoed en racket: Theo Patte, voorzitter van 1936-1945. 



 

1914 

In 1914 breekt de eerste wereldoorlog uit. 
Vele jonge mannen moesten door de mobili 
satie de dienst in. De tenniswereld werd ook 
ontwricht. De competitie van 1914 verviel. 
Wel werd in 1915 de draad weer opgepakt. 
Dit had voor de Oranje op zich nog geen 
gevolgen aangezien de club zich pas in 1916 
aansloot bij de zeventien jaar oude Bond, 
die een moeilijke periode achter de rug had. 
Nederland is neutraal en neemt dezelfde 
positie in als Zwitserland in de tweede 
wereldoorlog. In de ogen van de geallieer
den vindt men het bedenkelijk, dat 
Nederland zulke goede contacten onderhoudt 
met Duitsland; Fokker levert zeer goede 
vliegtuigen en is vaste gast bij der Kaiser. 

1915 

Er ontstaat een geweldige ballenschaarste; 
door de contacten van de diplomaten-leden 
kan de Oranje echter nog redelijk doorspe
len. Met de club gaat het niet zo goed. De 
kroniek vermeldt dat door een schandaaltje 
op het clu bterrein een vooraanstaand lid het 
land moet verlaten . Welk schandaaltje? Een 
beledigende opmerking over een ander land, 
die internationale opschudding teweeg
brengt? Een handtastelijkheid van een diplo
maat? Hoe het ook zij, de club krijgt een 
slechte p.r. Een ander probleem ontstond 
over de kwestie van vrije introductie door de 
geïnterneerde Engelse en Duitse officieren . 
Wegens de neutraliteit was Nederland ver
plicht deze op Nederlands grondgebied te 
interneren. Waar logeerden deze heren? Aan 
de Bachmanstraat was een noodgebouw 
neergezet, waar geïnterneerde Britten woon
den, Townley Hall, genaamd naar de toen
malige Britse gezant. Deze militairen moes
ten natuurlijk de verveling zien te verdrij
ven. Contacten leggen met landgenoten, een 

Er zijn nu 3 gravelbanen. Dhr.Oehmer op de 
stoel, baLLenjongen aan het net. Speelster is 
waarschijnlijk mej. Schadee, clubkampioene in 
1925, 1927 en 1929. 

drankje drinken en zoveel mogelijk aan sport 
doen. Het Oranje Hotel was een ontmoe
tingsplaats met internationale allure, waar 
men elkaar kon treffen. 
Logisch dat een aantal lid werd van de 
Tennis Club. Toen men la ter aan de Engelse 
officieren vrijheid van introductie toestond, 
moest men dit weigeren aan de Duitse. Het 
aantal leden verminderde. 

1916 

In 1916 traden J. Bonke en Vas Visser uit 
het bestuur en zij werden opgevolgd door 
Jhr. Van Karnebeek, zoon van de Haagse bur
gemeester. 
In dit jaar organiseerde de Oranje een toer
nooi, waaraan diverse niet-leden deelnamen. 
Tot verbazing van menigeen verscheen 
onverwacht een bondsfunctionaris, die mee
deelde dat het voor de aanwezige bondsle
den verboden was mee te doen aan een niet 
van bondswege goedgekeurd toernooi. De 
aanwezige O.G.c. bestuurderen besloten 
toen meteen de club bij de Bond aan te mel
den . Op 8 augustus wordt de aansluiting bij 
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de Bond als 106de vereniging een feit. De 
Bond heeft dan nog geen 4.000 leden. 
In het jaarboekje van de Nederlandsche 
Lawn Tennis Bond van 1917 treffen we de 
Ora nje voor het eerst aan, maar ve rmeld 
als ... Orange Golf Club, nog steeds met Golf 
in de naam vanwege die eerder vermelde 
contracttechnische redenen. De enige golf
club, die ooit is aangesloten geweest bij de 
Tennis Bond! 

Intussen drongen de jongeren er op aan met 
één team in de competitie mee te spelen. De 

1917 

Oranje wilde zich toch al aanmelden 
bij de Nederlandse Tennis Bond, dus 
dat zou geen bezwaa r zijn . Toch ver
oorzaakte dit nogal wat gedelibe
reer, niet omdat men tegen de bond 
was, maar omdat met name de 
oudere leden meenden dat de com-
petitie op steeds meer banen 
beslag zou gaan leggen. En zelfs 
die ene was op zondag al een hele 
belasting! Momenteel doet dezelf
de discussie zich wederom voor, 
maar nu betreft het de zaterdag
competitie ... 
Verder vond men het een bezwaar 
dat de inti miteit van de club ver
stoord werd . Vooral zo ndags was 
het ee n gezellige bedoening van 
de vele thee-introducés (non
players volgens het introductie
boek), die de dagjesmensen in 
Scheveningen zo ontvluchtten. 
Het pro en contra leidde tot 
een heftig debat maar uitein
delijk gaf de Algemene 
Lede nvergadering toe. 

In 1917 heeft de Oranje dan eindelijk een 
team in de co mpetitie. De eerste competi
tiespelers wa ren: 
De dames van der Hoop, Joop Hartman en 
BeUa Schadee en de heren E. en F. Schuljé, 
Brui nier en Ockerse. Me n kwam uit in de 2de 
klasse A tegen Anglo Dutch Il, Heno ma en 
Tika, twee kleine verenigingen die speelden 
op de Bataaf, en tegen Houtrust, Yes uit 
Delft en Ready uit Schieda m. 
De Orange Golf Club, zoals de benaming nog 
steeds officieel luidde organiseerde in dat 



 

jaar een van de 26 "open" toernooien, die 
Nederland rijk was, van 25 t/m 29 juli. 

Aangezien de tennisresultaten vooralsnog 
matig waren versterkte dit de kritiek van de 
contra-groep onder het motto: als we dan 
toch niet zelf kunnen spelen willen we Goed 
Tennis zien. Een motto, dat heden ten dage 
heeft geleid tot het gebruik, dat baan 1 uit
sluitend bespeeld mag worden door goede 
spelers. 

1918 
In 1918 traden Hooft, Guljé en Van 
Karnebeek af. Voorzitter werd V.R. Los van 
Aarlanderveen, l. de Peterson, consul-gene
raa l van Rusland, ondervoorzitter, F. Martin 
Koch secretaris en als commissarissen de 
heren Jhr. Mr. H.L. Humalda van Eysinga en 
C. van der Hoop. Penningmeester J.J. 
Helsdon Rix overleed, hij had zijn functie 

No , 731 Deo.r Ur Koch , 

vanaf de oprichting vervuld. Jhr. Hooft werd 
tot erevoorzitter benoemd. 
Belangrijke financiële besluiten werden er in 
de Algemene Ledenvergadering ook geno
men. Zo moeten de heren twintig volle cen
ten meer gaan betalen, terwijl de dames 
gevrijwaard blijven van deze ophogin g; 
ongetwijfe ld hebben de heren-vrijgezellen 
zich voor deze regeling hard gemaakt. 
Vermoedelijk in verband met toeristische 
vraagstellingen konden er maand-, veertien 
daagse-, dag-, ochtend- en avond kaarten 
uitgegeven worden teneinde de clubfinan
ciën op peil te brengen. 

Toen het bestuur van de Nederlandse Tennis 
Bond in 1918 ee n poging waagde om 
Engelse tennisballen ingevoerd te krijgen 
moest er aan het Britsche Gezantscha p 
informatie verstrekt worden over alle vereni
gingen die voor ballen in aanmerking wens-

The Hague . 

l 8th April, 1918 , 

r 
I have your letter of Apr il l ?th regardi ng 

tennis palla. I sm hoplne to make arrangemente 

under which those Dutch clubs whl ch belong te the 

Dutch Lawn Tennis Bond may r ece ive a eerta!n Quan-

t1ty of balle durine this season. 

Very truly yours, 
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ten te komen. Ook voor de kersvers lid 
geworden Oranje moest het bestuur een for
muliertje invullen. Dat ging als volgt: 
a. het aantal van de tot de geassocieerde 

landen behorende leden: (O.T.e.: 26) 
b. het aantal met bovenstaande landen in 

vijandschap verkerend: (O.T.e.: 0) 
c. het aantal leden incl. vreemdelingen: 

(O.TL 85) 
Onderaan het formulier stond geschreven: 30 
geïnterneerde officieren. Waren dezen dan 
geen lid en waren daar dan geen Duitsers 
bij? Het vermoeden bestaat dat het O.T.e. 
bestuur is overgegaan tot creatief boekhou
den teneinde maar in aanmerking te komen 
voor die tennisballen! 
De Tennis Bond ging onderzoeken of de 
Vredesteinfabrieken te Loosduinen desnoods 
onbeklede ballen (vilt was bijna niet te ver
krijgen) kon gaan produceren. Dit leidde tot 
de produktie van de Balwina bal à f 12,50 

per dozijn . Maar ze stuiterden veel te erg en 
waren alleen geschikt voor slechtere spelers. 

De gravelbanen, steeds met duinzand bestoven 

• 

Tekening Willy Sluiter uit 1916. 

1919 
In 1919 traden e. van der Hoop en Mr. Th. 
O. Palte tot het bestuur toe. De laatste zou 
lange tijd diverse functies bekleden . In het 
bestuur wordt de behoefte gevoeld aan jon
gere bestuursleden, die wat voor de club 
willen doen. 
In 1919 kwam er eindelijk elektrisch licht in 
het clubhuis. Dat zou reeds het vorig jaar 
zijn gebeurd, maar toen was er 100 meter 
draad gestolen, zodat de lampjes nog steeds 
niet konden branden. Na veel geharrewar 
met de leverancier werd maar besloten als
nog f 100,- te betalen voor nieuw draad. 
Ook de competitieruzie kreeg een positieve 
wending. E. Guljé werd tot captain 
benoemd, met wie het bestuur alle competi
tiezaken kon afhandelen. Nadrukkelijk werd 
daarbij gesteld, dat de wedstrijdspelers geen 
extra rechten omtrent afschrijving en nieu
we ballen konden doen gelden. 



 

De beide volgende jaren waren zo moeilijk 
dat het bestaan van de club aan een zijden 
draadje hing. Jongeren als Mr Chr. M. Pool en 
Mr W. van Heel waren in het bestuur geko
men op aandringen van voorzitter Los van 
Aarlanderveen jr. Op de Algemene 
Ledenvergadering ontspon zich tussen hen 
een interessante woordenwisseling over het 
aanstellen va n een aparte baancommissaris, 
die toezicht moest houden op de naleving 
der reglementen en de juiste afschrijving 
van de banen ... Nooit zal er iets nieuws zijn 
onder de tenniszon ... 
Buiten landse leden vertoonden zich minder. 
Veel Engelse en Belgische leden verdwenen 
naar andere clubs en de toeloop van nieuwe 
leden was matig . De financiën ware n wei nig 
rooskleurig; de club stond in het krijt bij 
penningmeester Van der Hoop, die op per
soon lijke titel de club geld had geleend. Er 
was geld nodig om de banen te verbeteren. 
De bestuursleden waren al bezig een garan
tiefonds bijeen te brengen, niet alleen voor 
de te maken kosten maar ook voor een even· 
tueel liquidatietekort bij opheffing va n de 
club! Er was een partij, die de club maar 
wilde overdoen aan de Stichting Zeebad 
Scheveningen. Het was echter aan voorzit
ter Los te danken dat deze plannen niet 
doorgingen. 

Ook stak het competitietwistpunt weer de 
kop op . De captain had een beledigende 
brief geschreven aan secretaris Martin Koch, 
die riposteerde dat de heren in het afgelo
pen jaar geen enkele overwinning hadden 
behaald. Het bestuur wilde de competitie 
alleen maar continueren als Palte voor bete
re spelers zou zorgen. Het werd een heftige 
jaarvergadering, waa rin eerst bezwaar 
gemaakt werd tegen de benoeming van Van 
Heel en Pool, die beiden voorstanders van 

competitie wa ren, maar tenslotte werden 
alle bestuursvoorstellen aangenomen . 

1920 

Nederla nd ging in 1920 deelnemen aan de 
wedstrijden om de Davis Cup, en direkt werd 
aangetoond dat het Nederlandse tennis 
inmiddels een aanvaardbaar internationaal 
niveau kende. Zo werd Zuid-Afrika verslagen 
door een team bestaande uit Diemer Kool en 
Van Lennep. De eerste wereldoorlog bete
kende voor Engeland op tennisgebied een 
grote klap. Een hele generatie was gesneu
veld en het zou tot aan het midden van de 
dertiger jaren duren voordat Engeland met 
Fred Perry weer een tennis-wereldmacht 
werd . 

Tenni s was inmiddels een belangrijke rol 
gaan innemen op het wereldtoneel. 
Tenni sspelers als William T. Tilden en 
Suzanne Lenglen overtroffen filmsterren in 
glamour en publieke aandacht. Wanneer 
beroemde spelers Nederland aandeden, 
stroomden de tribunes vol. Speciale tennis
stadions werden ontworpen en gebouwd. 

1921 

Op de Oranje vonden na 1920 weer enige 
bestuurswisselingen plaats. 
I. de Peterson , die door de Russische revolu
tie zijn gehele vermogen had verloren, trad 
in 1921 af. Hij werd benoemd tot Erelid . F. 
Martin Koch werd ondervoorzitter, terwij l het 
bestuur werd uitgebreid met één lid, F.F.H. 
van Gheel Gildemeester, directeur-generaal 
van Zeebad Scheveningen. Hij schonk 
onmiddellijk een doelmatig afschrijvings
bord en een koperen bel. Nieuwe com peti
tiespelers waren Olga Schotman de Jongh, 
Mosch Giel en Theo Kröner, een ver familie
lid van de latere eige naar van park W. W. 
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In dit jaar overleed erevoorzitter Jhr. Hooft. 
De contributie werd fors verhoogd: van 
f 25,- naar f 35,-, een toename van 40%! 

1922 

De naam "Oranje Tennis Club" werd op 22 
februari 1922 definitief door de goed keuring 
va n de in '21 voorgestelde statutenwijzi
ging. 
De contributieverhoging werd een succes. 
Slechts weinigen bedankten; er kwamen veel 
nieuwe leden bij . Zeebad Scheveni ngen 
kwam terug van een eerste overweging een 
subsidie van f 500,- te verschaffen maar 
werkte mee aan een regeling dat badgasten 
's morgens tegen betaling gebruik mochten 
maken van de banen, wat veel geld in het 
laatje bracht. Voorzitte r Los van 
Aarlanderveen trad af wegens gezondheids
problemen en we rd tot Erevoorzitter 
benoemd. Hij scho nk een wisselbeker, de 
Los-Cup. Koch werd voorzitter. Jet de Waal 
was de eerste vrouw in het bestu ur. Palte 
wordt secretaris. 

Over de banen was men nog steeds niet 
geheel tevreden. 

1922: Mw. van Heel en 
vriendinnen. De enkels 
moeten bedekt blijven. 

Ze wa ren te licht van kleur, en ze bleven na 
een regenbui veel te lang nat. Groundsman 
Driessen had zich in verbinding gesteld met 
Van Boeschoten va n de W.W. , die met zijn 
groundsman Jan Kuyt de situatie kwam 
opnemen. Het gevolg was dat O.T.e. het sys
teem van de W.W. overnam, waardoor onge
twijfeld de kwaliteit verbeterde. Dit was de 
eerste relatie van O.T.e. met de W.W. 
Intussen bleek wel dat de vernieuwing va n 
de banen een kostbare zaak was, waardoor 
de bestuursleden het nodig vonden opnieuw 
een garantiefonds in te stellen . 
In deze jaren speelde de Oranje mee in de 
tweede klasse, zo nder noe menswaardige 
resultaten. 

1923 

Ook in 1923 ging het goed met de club. Het 
verloop was wel wat groot, maa r uiteindelijk 
viel een kleine toename te bespe uren. 
Ongeveer honderd leden telde de club nu, 
waarvan tien junioren . Op voorstel van 
Martin Koch werden de legaties nog eens 
aangeschreven. Dit had succes. Er kwamen 
uit die kringen weer vele leden, waarvan de 
bekendste waren Jean Felix Faure, Mad . 



 

Krebser en Girardot. In dat jaar kwa men de 
eerste geruchten dat Stadsuitbreiding va n 
Den Haag zijn oog op deze terrei nen had 
geslagen . Bij nader onderzoek bleek dat men 
een duinpark in gedachten had, maar dat het 
onteigeningsproces nog wel tientallen jaren 
zou duren en dat met de belangen van de 
club zoveel mogelijk rekening gehouden zou 
worden. 
Groundsman Driessen deelde het bestuur 
mee, dat het buffet voor zijn vrouw te zwaar 
werd en dat de woongelegen heid, nu zijn 
kinderen groot waren, ontoereikend was. 
Voor het volgend seizoen werd op hem enige 
druk uitgeoefend om nog even vol te hou
den. 

1924 

In 1924 traden Pool en Jet de Waal af. 
Besloten werd in de vacatu res niet te voor
zien . 
Het 25-jarig bestaan wordt luisterrijk her
dacht. In september vond een souper plaats 
in het Kurhaus. Iederee n was in avondtoi let, 
zoals in die tijd te doen gebruikelijk. Er wer
den vele gloeiende speeches afgestoken. De 
toekomst kon na de moeilijke jaren weer vol 
vertrouwen tegemoet worden gezien. 
Een kleine rimpeling bracht het kalme vaar
water waa rin de club was gekomen toch nog 
in beweging. Driessen ging in strijd met de 
gemaakte afspraak het clubhuis toch verla
ten . Het clubhuis kon echter niet on bewaakt 

Oe electrische trein veroorzaakte de teloorgang van OGC Het station (rechts boven) en de huizen links ervan 
werden op onze golfbanen gebouwd. Alleen de tennisclub (uiterst links boven) met hetfroaie clubhuis ble
ven bestaan. Midden links: het Oranje Hotel, naamgever van onze club, en de Oranje Galerij ervoor zijn goed 
zichtbaar op deze KLM-foto uit 1923, evenals de badhokjes op het strand voor "kuisch verkleeden ': 
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achter blijven en daarom werd Van der louw 
tot groundsman benoemd, terwijl Driessen 
supervisor werd. 

1924 was ook het jaar dat de Fransman Jean 
Borotra, de bounding Basque, de macht 
greep op Wimbledon. René lacoste en Henri 
Cochet zouden hem opvolgen; de vier 
Musketiers (de vierde was dubbelspecialist 
Brugnon) hielden Frankrijk in de twintiger 
jaren bijna een decennium aan de wereldtop. 

arc 25 jaar. 

1925 

In 1925 bedankte Gheel Gildemeester en hij 
werd benoemd tot Erelid . Zijn opvolger was 
mej . Mr. Ben Scheltema. 

In de competitie is men nieuwsgierig of het 
goede resultaat van het vorig jaar, toen de 
Oranje tweede werd in een poule va n zeven 
teams, zich zal doorzetten. De poule-inde
ling lijkt veelbelovend: de andere drie teams 
zijn Baan XIV, Schiedam en Game I. De 
romeinse cijfers stellen niet de teamnumme
ring voor, want in deze tijd speelde de 
grootste verenigingen hooguit met drie 

teams, maar blijkbaar speelde het ene club
je op baan 14, en vond het andere clubje het 
belangrijk om de eerste game te wi nnen. De 
eerste wedstrijd is een dikke overwinning op 
Schiedam, 6-1. Met deze cijfers worden ook 
de andere twee ploegen thuis afgedroogd . De 
Oranje wordt poulekampioen met 32 gewon
nen en 10 verloren partijen en zal met 7 
andere ploegen (!) volgens afvalsysteem 
mogen gaan strijden om één plaats in de 
eerste klasse. Dit betekent voor O.T.C. een 
maximum van vier wedstrijden, te beginnen 
op 11 juli en eindigend op 1 augustus. 
Gerenommeerde teams bevinden zich in deze 
kampioenscom petitie zoals Shot, Ace, leiden 
en Anglo-Dutch I!, waartegen de Oranje als 
eerste moet aantreden . Op de stand 3-2 voor 
O.T.C. begint het te regenen. Op de inhaal
dag staat men paraat en verliest geen wed
strijd. Achtereenvolgens wordt afgerekend 
met Shot (5-2) en een zeer spa nnende 
match tegen Ace: 4-3. 
Dan , op 31 juli , vlak voo r de kampioenswed
strijd gaat eerst nog een aantal O.T.Cers 
naar de Berkenbosch Blokstraat, waar 
leimonias het gloednieuwe tennisstadion op 
het METS terrein opent. Dit inspireert! 
Want de Oranje wordt op 1 augustus kam
pioen va n afdeling A en promoveert voor de 
enige maal in de geschiedenis naar de aller
hoogste klasse! 

1926 
In 1926 trad F. Martin Koch af. In de kronie
ken staat vermeld, dat zijn afscheidsge
schenk een oefenmuur was. Of deze in zijn 
woonkamer paste, vermeldt het verslag niet. 
o pardon, hij heeft de oefenmuur aangebo
den! 
Van der Hoop werd voorzitter en mr. Bartels 
kwam het bestuur versterken. Op de voorzit
ter na bestond het gehele bestuur uit juris-



 

ten . Op de Algemene Ledenvergadering werd 
opgemerkt dat men zich daar zeer vei lig bij 
voelde, en of het bestuur nu eindelijk eens 
kon zorgen voor een waterdicht baanregle
ment waarbij "rommelen" onmogelijk was. 
Aan deze laatste voorwaarde is echter toen 
niet en later evenmin voldaan. 
Het Oranje team kwam voor het eerste jaar 
in de hoogste klasse, de eerste, uit met rede
lijk succes. 

1927 

Over 1927 welnig nieuws en het bestuur 
blijft in 1928 ook ongewijzigd. Wel wordt in 
de Algemene Leden Vergadering zwaar gede
batteerd over een voorstel van Ranitz en 
Prellom een onderlinge competitie volgens 
het laddersysteem in het leven te roepen. 
Was deze vergadering dan zo druk bezocht? 
Ondanks een opkomstpercentage van circa 
12 % inclusief bestuur was het een zeer hef
tig debat, dat maar nipt in het voordeel van 
de tegenstanders beslist werd. 

Mosch Giel doet als enige Oranjespeelster 
mee aan de ontmoeting Den Haag -
Düsseldorf, in de winter verspeeld op de 
overdekte banen van de MarIothaI. Met een 
grote foto komt zij in de Haagsche Courant, 
en de gehele groep wordt vereeuwigd op de 
voorpagina van Lawn Tennis. Den Haag ver
liest dik ondanks de aanwezigheid van top
speler Van der Feen, die van WenzeI verliest. 
Mosch Giel verliest ook, van mej. Peitz met 
6-2 6-1. 

1928 

1928 is voor het Nederlandse tennis een 
gedenkwaardig jaar. Kea Bouman had zich 
genesteld in de Europese damestop. Het is 
leuk te vermelden, dat zoon Lex Tiedemann 
met zijn 3 kinderen jarenlang lid waren van 

de Oranje in de na-oorlogse tijd. 
Het tijdperk Suzanne Lenglen was afgeslo
ten, zij was professional geworden . Op haar 
eerste wedstrijd met Mary Browne in 
Madison Gardens kwamen 13.000 toeschou
wers af! Helen Wilts, miss Pokerface, had de 
troon bestegen. Maar in Parijs tijdens de 
Open Franse kampioenschappen was zij door 
haar rug gegaan. Kea Bouman greep haar 
kans en won dit toernooi. Nog steeds staat 
haar naam gebeiteld in de rij van overwin
naars rondom baan 1 op Roland Garros. 

De spelregels waren toen anders dan tegen
woordig. Zo was het verboden te springen 

Mosch Giel in actie, 
met stUIfzand-bestendige kleding. 
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-
tijdens de service. Eén voet moest aan de 
grond blijven en het "zwaai been" mocht 
zelfs niet eerder over de lijn komen dan dat 
de bal geraakt was. Bij de wisseli ng van kant 
liep men in één ruk door met hooguit tijd 
voor een slokje wate r. Vóór een eventuele 
beslissende set mocht de kleedkamer opge
zocht worden. 

OTC-Festina. Amsterdam, 4 mei 1930. 
Dhr. Schim van der Loeft 

1929 

In 1929 overlijdt de Erevoorzitter V. Los van 
Aarlanderveen, één van de grote O.T.Cers uit 
de eerste jaren. 
De ledenvergadering schijnt in tenniskos
tuum gehouden te zijn ; men wilde graag 
weer snel verder tennisse n zodat men bin 
nen het uur kon afronden . 
In de geschiedenis va n deze eeuw is 1929 
zeer belangrijk. Op donderdag 24 oktober 
van dat jaar breekt paniek uit op Wall Street. 
Speculanten lijden verbijsterende verliezen. 

De beurskrach is een feit. Aanvankelij k lijkt 
het erop dat het voor Nederland nog wel zal 
meevallen , maar het economische afbraak
proces gaat ook ons land niet voorbij. De 
economie is in een vicieuze cirkel beland: 
fabrieken moeten inkrimpen , wi nkeliers kun
nen hun zaken nog maar net draaiende hou
den en bezuinigingen overheersen de 
gedachten. In 1936 devalueert dan ook de 
Nederlandse gulden, 
In de periode 1932-1 937 zijn meer dan 
500.000 mensen werkloos. Heeft dit drama
tische tijdperk nog invloed gehad op de 
Oranje Tenni s Club? Vermoedelijk enigszins 
op indirecte wijze, maar de verslagen reppen 
niet van conseque nties voor de club of dra
matisc he verwikkelingen va n individuele 
leden. De verklaring is wellicht te vinden in 
de ambten die men bekleedt; de beroepen 
van notaris, accountant en hogere ambte
naar garanderen immers een zekere onafhan
kelijkheid va n economische golfbewegi ngen. 
De Oranje lijkt een eilandje waar de gegoede 
burgerij zich terugtrekt uit de dagelijkse 
aangelegenheden. 
Op de tennisclub blijft derhalve de aandacht 
voor de kleinere gebeurtenissen bestaa n. 

1930 

1930 brengt wijziging va n de competitiere
geling. In de eerste klasse zullen nu 10 wed
strijden in plaats va n 8 worden gespeeld . 
Dat betekent 2 herendubbels, zodat er ten
minste vier heren beschikbaar moeten zijn. 
De Algemene Vergadering gaat akkoord met 
de voorstellen va n de Bond; het alternatief 
was ve rmoedelij k geen competitie meer spe
len. Schim van der Loeff wordt captain. 

1931 

In 1931 gaat de nieuwe regeling in. 
In die tijd waren ook lid de heer Viruly, oud-



 

burgemeester va n West-Kapelle en zijn zoon
tje, die later beroemd zou worden als de vlie
genier-schrijver. 
Het bestuur wordt ingrijpend gewijzigd. Dr. 
J.F. Kröner wordt voorzitter. De afgetreden 
Van der Hoop wordt Erevoorzitter. Pool 
t reedt weer in, Bartels af. Het districtssecre
tariaat van de Nederlandse Tennis Bond 
afdeling Den Haag is gevestigd per adres mr 
Th. O. Palte, op de Van de Spiegelstraat 12. 
Ook zal Palte gedurende de jaren dertig in de 
kascommissie van de Bond zitting hebben. 
Palte heeft een begaafde jonge trainer 
gevonden, die bereid is op baan 2 op maan
dag en vrijdag les te geven . Het is Oick de 
Mos. Omdat deze dagen sommige leden niet 
schikken mag er ook op andere dagen zelfs 
met andere trainers geoefend worden, maar 
dan met inachtneming van het afschrijfre
glement. Zo deden ook Thijs en Jan 
Goedraad hun intrede, die later in het dis
trict Leide n zeer bekend zouden worden . 
Financieel ging het zo goed dat tot beleggen 
werd overgegaan! De A.L.V. werd voorgeze
ten door mej . scheltema als eerste vrouw, 
wegens afwezigheid van voorzitter Van der 
Hoop. 

Mixed van arc · voorgrond -
tegen landskampioen D.D. V. 
N.b. de linkshandige heer 
Schim van der Loeft uiterst 
rechts. 

In de competitie ging het zo aardig dat er 
stemmen opgingen om een tweede team in 
te schrijven. 

Oranje en de (ompetitie 1926 - 1935 
De Oranje kwam vanaf 1926 uit in de hoog
ste klasse, de eerste klas, met in totaal 24 
ploegen. 
In 1929 eindigde O.T.C. in poule 3 op de 
derde plaats, na F.LT. en Haarlem, maar vóór 
drie andere ploegen. Er waren voornamelijk 
poules van vier teams, en één combinatie
pou le van zeven teams. 
In 1932 werd O.T.C. vierde in die grote 
poule, maar vóór Festina en het tweede team 
va n Haarlem. Leimonias werd voor het eerst 
kampioen va n Nederland. 

Toen O.T.C. in 1918 begon met competitie
spelen , namen er in totaal 74 teams deel en 
Nijmegen werd kampioen . In 1932 is da t 
aantal bijna verdubbeld en doen 126 teams 
mee. Vanaf 1924 werd O.O.V. uit Amsterdam 
telkens kampioen, onderbroken door Anglo 
Outch in 1926. 
In 1933 behaalt QTC wederom een derde 
plaats, echter in een poule va n vier. 
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Ook in 1934 kon men zich ternauwernood 
handhaven in de hoogste klasse; het bestuur 
besluit het eerste team terug te trekken! In 
1935 wordt O.T.e. in de 3de klasse A derde in 
de poule; in totaal komen er in die klasse 92 
teams uit. O.T.e. heeft zijn vooraa nstaande 
positie vrijwillig opgegeven en gaat probe
ren de moeizame weg terug te vinden. 

In 1931 waren de competitiespelers: 
Dames: Olga Schim van der Loeff, Bella 
Schadee, Mosch Giel en Mevr. Versteegh 
Heren : Schim van der Loeff, Theo Palte, Piet 
Eikendal, Tjebbe Mobach en Theo Kröner. 
Tegenstanders waren clubs als Leimonias, 
O.O.V. en Festina uit Amsterdam, Hilversum, 
Het Spiegel (Bussum), Haarlem en Anglo 
Dutch (het latere Victoria in Rotterdam ). 
In 1932 kwam daar een tweede team bij dat 
in de tweede klasse uitkomt met als spelers: 
Dames: Mevr. van Heel, Mevr. Pool. Tineke 
Heymans en Jeanne de Jonquiere. 
Heren : W. van Heel sr, Kees Dekker, Dhr. Pool 
en Jean Felix Faure. 

'~ .. Er was veel thee-ddnkend publiek ... " 
Uiterst rechts: mevrouw van Heel met zoontje 
Wim (links, staande). 

In 1933 werd zelfs een derde team opge
steld, uitsluitend bestaande uit junioren . 

Het waren gezellige zondagen als de club 
thuis speelde. Er was veel thee drinkend 
publiek, dat voor enkele spelers, die zich 
niet goed konden concentreren, wel eens te 
druk was. Zo was er eens een speler, die zijn 
racket op de grond gooide en met over de 
borst gevouwen armen er al maar cirkeltjes 
om heen liep, boze blikken slaande op een 
drukke onverlaat. 

Uit "Oe Groene Amsterdammer" 
dd 27-5-1927. 
Mej. Giel's naam werd 
(on) behoorlijk verbasterd. 

In l~nni~ploer:en van O.o,V. cn Oranje T. C., welke t illur Zon.1ljt j. 1. bthn,pltn in Eile,. Sport
park. Va" I.n.r. W. Oulick, Jbr. de lbintll, Mr. Króne, . Mti. Orijl, 

Mt i 'J:.r\V~t.:~t"s~~~~-:.eSt:aeu~on", 
en Mr. Schim w.d . Loeff. 



 

1932 

In 1932 wordt de cementen kinderbaan ver
vangen door een gravelbaan . Er zijn behoor
lijk wat junioren lid geworden die enig 
talent bezitten. Bij de ouderen wordt er op 
aangedrongen de jongeren vooruit te hel
pen. Het baanreglement wordt zo gewijzigd, 
dat de junioren ook op baan 2 mogen spe
len, mits deze niet is afgeschreven door 
senioren. 

Maar met grou ndsman Van der Louw zij n de 
moeilijkheden onoverkomelijk geworden en 
het bestuur besluit hem te ontslaan. In zijn 
plaats komt groundsman Dekker. 

Gravelbanen in 1932. Soms met stUif
zand uit de duinen gemengd, vandaar 
de houten schotten. 

Na vele mislukte pogingen komt er nu toch 
een warme douche, maar daarvoor moet wel 
betaald worden : een abonnement voor ee n 
heel seizoen kostf 2,50 of anders f 0,20 per 
keer. Dit blijkt veel geknoei op te leveren. 
Daarom besluit men het volgend jaar maar 
gratis douchen toe te staan. 

Mevrouw mr Wietske de Jong - Tamminga 
van Eysinga haa lt herinneringen op in het 
clubblad van juni 1969: 
"Wij gingen ons vaak verkleden in bad pak op 
de clu b en met een badmantel om wa ndel
den wij dan zo de zee in. Teruggekomen 

droogden wij dan onze badkostuums op 
"het" grasveldje. Wij hadden één grounds
man, die doorlopend dronken was en er dan 
af en toe flink op los sloeg, bijv. Prell kreeg 
midden op de baan een paar flinke klappen 
om de oren toen hij iets zei wat die grounds
man niet erg beviel. 
Wij beleefd en scènes in de kleedkamer als 
Olga Schim van der Loeff met haar echtge
noot Manta had gemixed en deze niet zo erg 
zachtzinnig tegen haar was opgetreden over 
haar spel. Zij schreide in de kleedka mer da n 
onbarmhartig haar leed uit en iedereen 
moest haar dan komen troosten en vertellen 
dat zij juist erg goed had gespeeld. 

Ruzie of onaangenaamheden hadden wij ver
der nooit, daar was het een veel te aardige 
club voor! Verlovingen en huwelij ken kwa
men er vele tot stand, wa nt oh oh, er ware n 
zoveel dui nen rondom de banen waa r het 
heerlijk toeven was .... Maar nu zal ik maar 
ophouden, want anders ga ik maar roddelen 
en dat vind ik vreselijk!" 

Oe sfeer in de club is uitmuntend. Dit straal
de ook naar buiten uit . Dit bleek vooral op 
de jaarlijkse onderlinge wedstrijden waar 
iedereen aan meedeed. Menig introducé stel
de het op prijs mee te mogen doen , waaron-
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der nogal wat competitiespelers die de club 
hadden leren kennen. Vooral het slotfeest 
was beroemd, niet het minst va nwege de tra
ditionele bowl, die aanvankelijk verzorgd 
werd door mevr. Van der Hoop, die een zeer 
speciaal recept daarvoor had. later namen 
Nel van Heel en Mosch Giel deze taak over en 
slaagden erin de kwaliteit van de bowl te 
handhaven. 

1933 - 1934 

In 1933 treedt Ben Scheltema als bestuurslid 
af en wordt opgevolgd door Mej . Annie van 

'Oranje boven' op de tennisbaan! 
IKH Prins 8ernhard wordt 
bedankt door een onderdaan. 

': .. Verlovingen en huwelijken 
kwamen er vele tot stand, 
want oh, oh, er waren zoveel 
duinen rondom waar het 
heerlijk toeven was ... " 

Königslow. Zij zal tot aan haar overlijden op 
102-jarige leeftijd in 1998 betrokken blijven 
bij de club, in de laatste decennia als dona
teur. Op elfjarige leeftijd wordt Theo van der 
Spil lid . Er zijn dan ongeveer 25 jeugdleden. 
Enkele jaren later wordt hij jeugdkampioen, 
maar boze tongen beweren dat de tegenstand 
in die tijd niet al te groot was. 

1935 

In de Algemene leden Vergadering van het 
voorjaar va n 1935 komt het bestuur met een 
mededeling waarover grondig gedelibereerd 



 

is. Besloten is niet meer in de eerste en de 
tweede klasse uit te komen! 
De motivatie is dat de spelers zo langzamer
hand te oud geworden zijn, en vervanging 
door jongeren is in de laatste jaren niet 
mogelijk gebleken. Ofwel, hoe oud ze ook 
waren, ze bleven winnen van de jongeren. 
Het bestuur stelt daarom voor alleen met het 
juniorteam in de derde klasse te spelen. Zij 
moeten zelf trachten de weg naar boven te 
vinden. Het team heeft reeds getoond dit te 
kunnen. Het vorig jaar hebben zij het kam
pioenschap behaald en zijn naar de derde 
klasse A gepromoveerd. Het team bestaat uit 
Annie Withaus, Thea Neuman, Karel en Piet 
de Haas en A. van Tets; veel andere jongeren 
maken een goede kans ook aan de beurt te 
komen, zoals Dolf Noordijk en Wim van Heel 
jr. De club kent in totaal circa dertig junioren. 

In 1935 wordt Fred Perry Wimbledon kam
pioen . Helen Wills-Moody maakt een succes
volle come-back en wint bij de dames. De 
Nederlandse nummer 1 bij de vrouwen is de 
uit het Benoordenhout afkomstige legendari
sche Leimoniasspeelster Madzy Rollin 
Couquerque. 
Veertig nationale titels behaalde zij , waar
onder de eerste in 1927 in het enkelspel en 

de laatste in 1951 in de damesdubbel. In 
. 1935 speelt ze misschien wel haar mooiste 
wedstrijd op het centrecourt van Wimb ledon 
tegen de Amerikaanse kampioene Helen 
Jacobs, van wie ze verloor met 8-6, 6-4. 
Jacobs zou later de finale van Helen Wi lls
Moody met 7-5 in de derde set verliezen . 

1936 

In 1936 treden voorzitter Kröner en Mevrouw 
Versteegh af. Theo Palte wordt voorzitter, G. 
Mulié secretaris en Mosch Giel komt in het 
bestu ur. Tevens komt er een vertegenwoordi
ger namens de jongeren bij, Piet de Haas. De 
geruchten omtrent aankoop van de terreinen 
door de gemeente worden sterker. Is de club 
bedreigd? Voorzitter Palte neemt contact op 
met de gemeente, waar officieel geen nieu
we ontwikkelingen worden gemeld. 
Dit jaar was wederom succesvol voor ons 
jonge competitieteam, zij promoveren naar 
de tweede klasse. 

1937 

Het jaar daarop neemt D.E.C. Hartog de 
plaats in van Mulié. Het tegoed van de ver
eniging blijft groeie n. Een nuttig appeltje 
voor de dorst als de club misschien binnen
kort het terrei n moet verlaten of een hogere 

De electrische trein Rotterdam· 
Scheveningen en het station 
bedreigden de tennisclub zodanig 
dat deze uiteindelijk moest wijken. 
Kaart 1938. 
(Verz. gemeente Archief 's-Gravenhage) 
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huur moet gaan betalen. De jeugd doet het 
zodanig goed dat besloten wordt een nieuw 
jeugdteam in te schrijven, dat uit zal komen 
in de derde klasse B. 

1938 
In 1938 wordt het semi-senior lidmaatschap 
ingesteld, voor leden tussen de 17 en 19 
jaar; zij krijgen J 10,- korting op het lid
maatschap, dat nog steeds J 35, - bedraagt. 
Als trainer voor dat jaar werd Nico Sabatini 
aangesteld, die eerst ballenjongen was. Ook 
komt er een nieuw trainingsreglement voor 
de jeugd. 
Het staat nu wel vast dat de club het terrei n 
moet gaan verlaten aan het einde van dit 
clubjaar. Volgens de plannen zal de gemeen
te een grote verkeersweg dwars over het ter
rein gaan aanleggen. Er zijn nu drie voor
stellen binnen gekomen: 
1. De gemeente wil verderop in de duinen 

een terrein aanwijzen, waar de club 4 
banen en een clubhuis mag bouwen. 

2. Op het nieuwe sportpark Klein 
Zwitserland wordt een complex met 
banen en clubhuis aangeboden. 

3. Een open stuk grond achter de W.W. 
wordt te huur aangeboden voor J 400,
per jaar. Hierop kunnen 4 banen worden 
aangelegd, terwijl verder va n het club
huis van de W.W. gebruik gemaakt kan 
worden. 

Het bestuur voelt er echter niets voor banen 
aan te leggen op gehuurd terrein. De laatste 
jaren had de club een periode van onzeker
heid doorgemaakt en men wilde dit voor de 
toekomst vermijden . De voorkeur ging uit 
naar het plan Klein-Zwitserland, maar ... 
Leimonias was ons te vlug af. De gemeente 
bleek niet bereid de aanleg der banen zelf 
ter hand te nemen. 

Derhalve werd besloten overleg te plegen 
met de heer Wins, directeur van de exploita
tiemaatschappij W.W. en de latere eigenaar 
van dat park. De onderhandelingen namen 
vrijwel het verdere jaar in beslag. 
Op 1 oktober 1938 vond in het clubhuis de 
slotbespreking plaats en kwa men wij tot 
overeenstemming. De W.W. zou de baanaan
leg en het clubhuis voor haar rekening 
nemen; de Oranje zou het complex voor 4 
jaar met 4 optiejaren huren. Voor de huur 
van de eerste 4 jaren zou de Oranje een 
garantie storten van J 4.000,-. Het complex 
zou gereed zijn op 19 maart 1939. De ope
ning zou gepaard gaan met de viering van 
het achtste lustrum. Het was zwaar werken 
geweest, maar het bereikte resultaat werd 
door de leden zeer gewaardeerd. 

Aangezien het lustrum al weer snel zou 
plaatsvinden werd een Jubileumcommissie 
sa mengesteld bestaande uit: Palte, Mosch 
Giel, Wietske de Voogt, Mevrouw Dusseldorp, 
Tjebbe Mobach, Cees Dekker - de vader van 
het huidige erelid - en J. van Aalst. 

Zo eindigde dan na 40 jaar het Schevenings 
bestaan van de Oranje. Het karakteristieke 
clubhuis werd met de grond gelijk gemaakt 
en de diepe kuilen, waarin de banen gelegen 
wa ren, werden op maaiveldhoogte gebracht. 
Aan niets kon men meer zien dat er op dit 
terrein een opgewekt en sportief clubleven 
had geheerst. Met weemoed verliet het 
bestuur op die oktobermiddag dit terrein. 
Pas tijdens het lustrum van 1984 komt de 
Oranje nog heel even terug op de plek waa r 
de banen lagen: bij de autorally moeten de 
deelnemers een voettocht je door de duinen 
maken en enkele geschiedenisvragen beant
woorden. 
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